
Protokół XXXVIII/06
z sesji Rady Miejskiej w Połańcu w dniu 14 lutego 2006 roku.

Obrady były nagrywane na taśmy magnetofonowe.

Rozpoczęcie obrad - godz. 1300

Zakończenie obrad - godz. 1800

Przewodniczący Rady Miejskiej - p. Edward Bobiński otworzył obrady i powitał
wszystkich przybyłych na sesję: p. radnych, p. Janusza Gila - burmistrza Miasta i Gminy,
p. Jana Kiygowskiego - zastępcę burmistrza Miasta i Gminy, dyrektorów i kierowników
jednostek podległych Gminie, kierowników wydziałów Urzędu, przedstawicieli jednostek
pomocniczych oraz p. Wiesława Szymańskiego - komendanta Komisariatu Policji
w Połańcu.

Następnie, p. Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad, ponieważ
w sesji uczestniczyło 13. spośród 15. radnych. Nieobecna usprawiedliwiona była p. Maria
Pawlik. Drugi radny nieobecny - p. Edward Słoma - do dnia sesji nie podał przyczyny
swojej absencji.

Później p. Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał zaplanowany porządek obrad i za-
pytał, czy są zgłoszone propozycje zmian.

Propozycje zmian zgłosili:

- radny p. Stanisław Zając - przedkładając wniosek Komisji Rolnictwa - by z porządku
obrad zdjąć projekty uchwał oznaczone numerami roboczymi 12 - 15, czyli dotyczące
zamiany i sprzedaży gruntów, aby w terenie można było sprawdzić, czy zaproponowane
transakcje są uzasadnione.

Pan Andrzej Wawrzyniec - radny odpowiedział, że doskonale zna sprawę zamiany części
działek, o którą wystąpili pp. Helena i Tadeusz Pławscy, zaś podjęcie uchwały w okresie
zimowym, pozwoli zainteresowanym załatwić wszelkie sprawy formalne tak, by wiosną
przystąpić do budowy domów.

Pan radny dodał, że część działki gminnej, którą w drodze zamiany otrzymaliby
pp. Helena i Tadeusz Pławscy, to teren szpecący otoczenie, mocno zaniedbany, gdzie
rosną chwasty oraz krzaki.

Z kolei radny - p. Jan Pławski, zabrał głos na temat propozycji uchwały numer porząd-
kowy 15, stwierdzając że działka, o sprzedaż której ubiegają się pp. Maria i Zbigniew
Grabowscy, była użytkowana i ogrodzona przez p. Spychałów, czyli rodziców p. Marii
Grabowskiej od lat pięćdziesiątych, łącznie z ich działką siedliskową. Państwo
Spychałowie nie zdawali sobie sprawy, że regulując sprawy własnościowe, działki tej nie
nabyli.



Pan radny nadmienił, że dawno temu działka 5261/1 była przeznaczona na budowę drogi,
lecz sprawa jest nieaktualna, ponieważ w tamtym terenie, drogi zostały wyznaczone
i wybudowane w innych miejscach.

Do sprawy odniósł się też p. Stanisław Śledź - wiceprzewodniczący Komisji Budżetu,
informując, że Komisja Budżetu odbyła się, gdy już znano opinie pozostałych komisji.
Komisja Budżetu, po dokładnej analizie i w oparciu o mapy, uznała, że zasadne jest
przedłożenie Radzie projektów uchwał 12 - 15 na obecnej sesji.

Temat podsumował p. Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy, przypominając że 3
projekty uchwał tyczą osiedla Północ - etap IV, za budynkami gospodarczymi mieszkań-
ców ul. Staszowskiej. W zdecydowanej większości są to tereny prywatne, na których
wyznaczone zostały działki budowlane w poprzek działek ewidencyjnych, stąd koniecz-
ność dokonywania zamian. Wnioskujący o zamianę są właścicielami terenów, przez które
przebiegały będą ulice, stąd potrzebna jest ich zgoda na przeprowadzenie zaplanowanych
ciągów. Odłożenie sprawy na 1 - 2 miesiące nic nie wyjaśni, a spowoduje, że ubiegający
się o budowę będą mogli rozpocząć prace znacznie później,

- p. Stanisław Wójcik - radny, zgłosił propozycję, aby z porządku obrad zdjąć projekt uch-
wały dotyczący diet dla radnych, ponieważ jest to już ostatnie 6 miesięcy kadencji obecnej
Rady, a za nieobecność spowodowaną chorobą radnego nie powinna być dieta wypłacana,
ponieważ Rada nie jest zakładem pracy, a wypłacanie diet za czas choroby radnego jest
nieetyczne.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że wypowiedź
p. radnego Stanisława Wójcika jest typową kampanią przedwyborczą, zaś zmiana uchwały
to przede wszystkim uwzględnienie sytuacji losowych, jakie mogą się zdarzyć, i dodał, że
ta wypowiedź nie znajdzie się w Merkuriuszu Połanieckim.

Pani Ewa Wanatko - radna, przypomniała p. Stanisławowi Wójcikowi, że w 2002 roku
ubiegając się o mandat radnego, należał do Komitetu wyborczego „Nie dla diet", ale
jako radny, z żadnej diety nie zrezygnował i pobrał należność za wszystkie sesje oraz
komisje, w których uczestniczył,

• p. Edyta Szymańska - radna, poinformowała, że Komisja Zdrowia opowiedziała się za
zdjęciem z porządku obrad Rady, projektu uchwały numer roboczy 11, czyli w sprawie
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, za usługi w zakresie
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych.

Pan Stanisław Śledź - radny, potwierdził tę informację i dodał, że radca prawny Urzędu
p. Andrzej Kołodziński zasugerował, by projekt uchwały odłożyć na późniejszy termin.

Pan Stanisław Śledź dodał, że Komisja Budżetu także opowiedziała się za zdjęciem
projektu uchwały z porządku obrad.

Głosowania:
za wnioskiem zgłoszonym przez p. St. Zająca - 2 osoby



0 zdjęcie z porządku obrad projektów
uchwał o numerach roboczych 12-15

przeciwko - 10 osób
wstrzymało się od głosu - 1 osoba

za wnioskiem zgłoszonym przez p. E. Szymańską - 12 osób
1 p. St. Śledzia o zdjęcie z porządku obrad
projektu uchwały numer roboczy 11

przeciwko - -
wstrzymało się od głosu - 1 osoba

- p. Jacek Tarnowski - radny, zgłosił propozycję, by odstąpić od przyjęcia protokołu
z poprzedniej sesji (p. 2 porządku obrad), ponieważ nie było możliwości przeczytania
protokołu w BIP.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że zwłoka w opub-
likowaniu protokołu w BIP, ma związek z jego służbowym wyjazdem, trwającym 4 doby.
Powrócił w poniedziałek w nocy i nie miał możliwości wcześniejszego zapoznania się
z projektem przygotowanego protokołu. W efekcie projekt protokołu znalazł się w BIP nie
na 2 dni, lecz na 1 dzień przed sesją.

Pan Jacek Tarnowski - radny odpowiedział, że protokół nie był dostępny w BIP nawet na
dzień przed sesją, bo to sprawdził i nawet wykonał telefon do Biura Rady przed godziną
150 0, gdzie uzyskał informację, że protokół będzie dostępny dopiero w dniu sesji. Z kolei
w dniu sesji strona BIP była całkowicie niedostępna.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że niewątpliwie
istnieje problem dostępności do materiałów znajdujących się w BIP, a jeśli nawet uda się
otworzyć protokół z sesji, jest on np.: „rozstrzelony". Należałoby więc zastanowić się jak
poprawić istniejącą sytuację.

Głosowanie:
za wnioskiem p. J. Tarnowskiego dotyczącym - 7 osób
zdjęcia z porządku obrad punktu 2
„Przyjęcie protokołu XXXVII/05"

przeciwko - 6 osób
wstrzymało się od głosu

Pan Andrzej Kołodziński - radca prawny Urzędu przypomniał, że zmiana porządku obrad
Rady może być wprowadzona bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady,
a wynika to z § 10 ust. 2 i 3 Statutu Miasta i Gminy Połaniec. Biorąc więc pod uwagę, że
ustawowa większość składu tutejszej Rady wynosi 8 osób, Rada odrzuciła wniosek
zgłoszony przez p. Jacka Tarnowskiego.

Pan Jacek Tarnowski - radny, zasugerował by przeprowadzić ponowne głosowanie,
ponieważ chodzi o możliwość przeczytania protokołu przed jego przyjęciem, i ponowił
wniosek o nie przyjmowanie protokołu na obecnej sesji.



Dodał też, że chyba udało mu się przekonać do swojego wniosku kolejnych 1-2. radnych,
więc głosowanie należy powtórzyć.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie można
ponowić głosowania tylko dlatego, że poprzedni wynik nie usatysfakcjonował danej
osoby.

Pan Jacek Tarnowski - radny zaznaczył, że w związku z zaistniałą sytuacją, gdy będzie
miał zastrzeżenia do protokołu XXXVII/05, zgłosi je na następnej sesji i będzie domagał
się sprostowania, zaś p. Przewodniczący Rady odniesie się do nich i ewentualnie
wprowadzi korektę.

Pan Stanisław Wójcik - radny stwierdził, że radni zapoznają się z treścią protokołu i na
następnej sesji zgłoszą zastrzeżenia.

Załącznikami do protokołu są:

- lista obecności radnych,
- lista zaproszonych gości

oraz
- podjęte uchwały.

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie protokołu XXXVII/05.

3. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Miasta i Gminy Połaniec.

4. Podjęcie uchwał w sprawie:

- zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 2006 rok,

- przyjęcia „Programu pomocy de minimis udzielanej przedsiębiorstwom na terenie
Miasta i Gminy Połaniec w zakresie tworzenia miejsc pracy" oraz zwolnień od
podatku od nieruchomości,

- zmiany Uchwały Nr VI/37/03 Rady Miejskiej w Połańcu, z dnia 20 marca 2003 roku
w sprawie ustalenia diet dla przewodniczącego i wiceprzewodniczących oraz członków
Rady Miejskiej,

- ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowa-
nia i wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych, dla pracowników nie
będących nauczycielami zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych
przez Miasto i Gminę Połaniec oraz dla pracowników Zespołu Ekonomiczno -
Administracyjnego Oświaty i Wychowania,



- przyjęcia Programu współpracy Miasta i Gminy Połaniec z organizacjami pozarządo-
wymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku
2006,

- określenia zasad przyznawania pomocy w formie dożywiania w ramach zadań własnych
gminy i wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania",

- uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholo-
wych na 2006 rok,

- uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2006,

- uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy
Połaniec,

- uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta
i Gminy Połaniec,

- zamiany gruntów stanowiących własność pp. Heleny i Tadeusza Pławskich zam.
Połaniec, na grunty stanowiące własność Gminy Połaniec,

- sprzedaży nieruchomości gruntowej przy ul. Sportowej w Połańcu w trybie bezprzetar-
gowym na rzecz p. Kacpra Antoniego Smolenia zamieszkałego w Połańcu,
z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,

- sprzedaży nieruchomości gruntowej przy ul. Sportowej w Połańcu w trybie bezprzetar-
gowym na rzecz pp. Tadeusza i Emilii Łukaszek zamieszkałych w Połańcu,
z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,

- sprzedaży nieruchomości gruntowej przy ul. Zrębińskiej w Połańcu w trybie bezprzetar-
gowym na rzecz pp. Marii i Zbigniewa Grabowskich zamieszkałych w Połańcu,
z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.

5. Informacje na temat:

- pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym,

- pracy Burmistrza Miasta i Gminy oraz Zastępcy Burmistrza w okresie międzysesyjnym
* w tym: - informacja o przygotowaniach do realizacji inwestycji,

- pracy Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.

* w tym: - przyjęcie planów pracy Komisji na 2006 rok.

6. Interpelacje radnych i zapytania.

7. Dyskusja i wolne wnioski.

8. Zakończenie obrad.



Zanim przystąpiono do realizacji porządku obrad, p. Przewodniczący Rady Miejskiej
żartobliwie przypomniał, że sesja odbywa się 14 lutego, czyli w „walentynki"
więc zaproponował, by obrady odbywały się w miłej atmosferze.

Ad. 2

Protokół XXXVII/05 został przyjęty.

Głosowanie:
za przyjęcie protokołu - 6 osób

przeciwko - 5 osób
wstrzymało się od głosu - 2 osoby

Ad. 3

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji w Połańcu, przedłożył
pisemną informację na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na tutejszym
terenie (informacja w aktach) i przedstawił sytuację dotyczącą przestępczości:

„W 2005 roku, w prowadzonych postępowaniach stwierdzono 262 czyny przestępcze,
natomiast w roku 2004 takich czynów stwierdzono 362. Oznacza to, że w 2005 roku
wystąpił spadek o 100 czynów, to jest o 28 %. Wykryto 185 przestępstw z wynikiem
69,8 %, czyli o 0,4 % mniej niż w 2004 roku.

Nastąpił spadek przestępstw w kategorii:

- kradzież rztczy o 28,
- kradzież samochodów o 3,
- kradzież z włamaniem o 12,
- rozbój i wymuszenie rozbójnicze o 5,
- bójka i pobicie o 4,
- uszkodzenie rzeczy o 5,
- krótkotrwały zabór pojazdu o 1,
- narkomania o 5,
- oszustwo gospodarcze o 1,
- fałszerstwo kryminalne o 3,
- korupcja o 1,
- przestępstwa drogowe o 51,

Nastąpił wzrost przestępczości w kategoriach:

- uszczerbek na zdrowiu o 3,
- przeciwko funkcjonariuszom publicznym o 3,
- przeciwko obrotowi gospodarczemu o 2.

Zatrzymano na gorącym uczynku 53 sprawców przestępstw.
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W 2005 roku przeprowadzono ponadto 51 postępowań sprawdzających.

Wykroczenia:

- wnioski o ukaranie 173,
- mandaty karne 591,
- interwencje 870, w tym 111 na terenie działania sąsiednich Posterunków Policji".

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Jacek Tarnowski - radny, zapytał, czy wykazana mniejsza ilość przestępstw to efekt
dobrej pracy policji, czy raczej fakt, że ludzie np. nie zgłaszają kradzieży, bo uważają to
za bezsensowne.

Pan radny stwierdził, że z jego rozeznania wynika, że włamań i kradzieży w dalszym
ciągu jest dużo i zasugerował, by pracę policji ocenić nie w oparciu o dane statystyczne,
ale raczej przez przeprowadzenie sondażu ulicznego,

2/ p. Stanisław Wójcik - radny, poinformował, że dwa miesiące temu zgłaszał do p. Ko-
mendanta, że:
- na chodnikach parkowane są samochody, co uniemożliwia mechaniczne odśnieżanie

parkingów,
- pomimo monitoringu niszczone są kosze na śmieci przy chodnikach,
- interesuje go, ilu dilerów narkotyków zostało schwytanych, ponieważ wiadomo, że

narkotyki są rozprowadzane w szkołach, zaś rozprowadzającymi są często dzieci
nauczycieli i lekarzy.

Pan radny dodał, że komisje, które zajmują się zwalczaniem narkomanii i alkoholizmu są
nieefektywne, pomimo że na ich pracę przeznaczane są znaczne środki finansowe,

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji odpowiedział, że sprawy
sądowe dotyczące rozprowadzania narkotyków trwają niejednokrotnie po parę lat. Inna
rzecz, iż niektórzy dilerzy z Połańca odsiadują wyroki, nawet w więzieniach Ameryki
Południowej.

W sprawie samochodów nieprawidłowo zaparkowanych, p. Komendant odpowiedział, że
można karać nawet za niewielkie wykroczenia, ale faktem jest, że mieszkańcy chcą mieć
samochody w pobliżu budynków, w których mieszkają, aby je ustrzec przed złodziejami
czy zniszczeniem.

Pan Stanisław Wójcik wtrącił uwagę, że nie chodzi od razu o karanie, ale ostrzeżenia
powinny być wkładane za wycieraczki samochodów i dodał, że komendanci zmieniają się
zbyt często - nawet co dwa lata, czyli przeważnie wtedy, gdy już poznają teren oraz
istniejące problemy. Powoduje to, że efektywność policji jest niewielka.

Pan Wiesław Szymański odpowiedział, że nie ma żadnego wpływu na zmiany kadrowe
w policji, ostrzeżenie za wycieraczką nie jest sposobem na rozwiązanie problemu,
ponieważ niektórzy nie zwracają na nie uwagi, a zawsze mogą powiedzieć, że pisemko



zabrał ktoś inny. Może się też zdarzyć, że faktycznie pismo spod wycieraczki
samochodowej zabierze osoba nieuprawniona,

3/ p. Andrzej Wawrzyniec - radny, zapytał czy zainstalowanie kamer zmniejszyło przestęp-
czość.

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji odpowiedział, że przestęp-
czość zależy od społeczeństwa, nie zaś od policji, a monitoring ma znaczenie
prewencyjne. Kamery najczęściej działają odstraszająco na potencjalnych złodziei, czy
chuliganów.

Osoby obserwujące obraz na monitoringu zgłaszają policji każdą osobę, która zachowuje
się podejrzanie. Z osobami obsługującymi monitoring, policja ciągle prowadzi szkolenia
jak mają się zachować, gdy istnieje prawdopodobieństwo popełnienia przestępstwa przez
obserwowane osoby,

4/ p. Jacek Tarnowski - radny, stwierdził, że policja korzysta ze wspaniałego urządzenia
jakim jest monitoring, lecz jest zbyt mało punktów, które są obserwowane. Wiadomo
przy tym, że ludzie obsługujący monitoring są odpowiedzialni, ale powinna istnieć
możliwość ich bezpośredniego kontaktu telefonicznego z patrolem, nie zaś
zawiadamianie Komendy Powiatowej o zdarzeniu, bo to jedynie opóźnia podjęcie
interwencji.

Pan radny dodał, że policja wspólnie z p. Burmistrzem powinna podjąć działania
zmierzające do zwiększenia wykrywalności przestępstw,

5/ p. Stanisław Wójcik - radny, zaznaczył, że na monitoring wydano około 600 000 złotych
i zapytał, ilu przestępców zostało schwytane dzięki zamontowanym kamerom.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej uściślił, że monitoring koszto-
wał 460 000, nie zaś 600 000 złotych.

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji odpowiedział, że legitymuje
się osoby, które zachowują się podejrzanie, a poza tym udaje się odzyskiwać ukradzione
mienie. Oddzielną sprawą są jednak przypadki, gdy dzieci pozostawiają swoje rzeczy, na
przykład rowery, a rodzice zgłaszają ich kradzież. Tymczasem policja po otrzymaniu
informacji z monitoringu, gdzie znajduje się pozostawiony sprzęt, zabezpiecza go i jest
on do odebrania,

6/ p. Stanisław Wójcik - radny, wtrącił uwagę, że na cmentarzu podpalane są kontenery ze
śmieciami oraz kosze przy chodnikach i zapytał, ilu podpalaczy zostało schwytane.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że policja za-
trzymała osoby niszczące kosze oraz dewastujące nagrobki na cmentarzu.

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu policji podkreślił, że istnieje bardzo
dobra współpraca p. Burmistrza z Komendą Powiatową Policji, a gdy osoba z monito-
ringu zauważy, że dzieje się coś niewłaściwego, kontaktuje się z patrolem, jeśli policjant



ma telefon komórkowy. Poza tym istnieje bezpośrednia łączność z dyżurnym
Komendy Powiatowej, która drogą radiową zawiadamia patrol,

II p. Ewa Wanatko - radna, poinformowała, że mieszka w miejscu, gdzie kiedyś ciągle
odbywały się awantury, nocne wrzaski i niszczenie koszy, a odkąd został zainstalo-
wany monitoring, jest spokojnie,

8/ p. Jacek Tarnowski - radny, stwierdził, że wierzy w to co powiedział p. Komendant
iż wystarczy dotychczasowa możliwość komunikowania się z patrolem policji.

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji odpowiedział, że tak nie
mówił.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy zapewnił, że niezwłocznie na potrzeby
kontaktu osób obsługujących monitoring, z patrolem policyjnym, będzie przekazany
telefon komórkowy,

9/ p. Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej poinformo-
wał, że od pani lat zmorą są kradzieże kratek ściekowych i włazów do kanałów,
ponieważ stwarza to realne niebezpieczeństwo, i dodał, iż PGK zamierza ufundować
nagrodę dla osoby która wykryje złodzieja.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, żeby kratki i włazy były
punktowo przy spawane.

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji poprosił, aby o każdym
przypadku kradzieży kratek, czy włazów, przynajmniej telefonicznie, jak najszybciej
powiadamiać policję,

10/ p. Jan Gawroński - radny, poinformował, że w lokalu mieszczącym się w dawnym
budynku szkoły w Ruszczy, sprzedawany jest alkohol. Przyjeżdżający tam młodzi
ludzie - przeważnie z Połańca - wszczynają burdy, a patrole policyjne do Ruszczy nie
docierają.

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji odpowiedział, że w ubiegłym
roku, w miejscu o którym mówi p. radny, była podejmowana interwencja, lecz ze
względu na niewielką ilość funkcjonariuszy, nie ma możliwości zwiększenia
częstotliwości patroli.

Pan Wiesław Szymański zapewnił, że wciąż czyni starania o zwiększenie obsady
komisariatu. W efekcie o dwóch zwiększono ilość policjantów, ale też inni ubyli, więc
„stan jest na minusie".

Poinformował też, że wprawdzie w dzień policjanci na patrolach są bardziej widoczni,
ale nocą jest większe zagrożenie, dlatego więcej patroli powinno być wieczorem i nocą,
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11/ p. Jacek Tarnowski - radny, przypomniał, że obecny rząd w swoim programie zapew-
niał o zwiększeniu prewencji o 50 %, więc może w Połańcu też będzie więcej
funkcj onariuszy.

Pan Wiesław Szymański - komendant Komisariatu Policji odpowiedział, że premier
Dorn zapewniał, iż w ciągu roku ilość policji zwiększy się o 50 %.

Po zakończeniu dyskusji, p. Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej podzię-
kował p. Wiesławowi Szymańskiemu za przybycie na sesję i odpowiedzenie na pytania
p. radnych.

Ad. 4

Przystąpiono do podejmowania uchwał.

1. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 2006 rok.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Henryk Błąd - skarbnik Gminy -

- Proponowane zmiany budżetu zostały szczegółowo omówione na zebraniach komisji.
Po stronie dochodów jest to jedynie 2 000 zł dotacji ze Starostwa Powiatowego dla OSP
Zdzieci Stare, zaś po stronie wydatków w materiałach na sesję wykazane było 70 230 zł,
ale zdarzyła się awaria kanalizacji sanitarnej w budynku Przychodni Zdrowia, więc zaist-
niała potrzeba zmniejszenia dotacji na profilaktykę w przychodni o 6 000 zł i przeznacze-
nie tej kwoty na konieczny remont.
W efekcie zwiększenia wydatków wynoszą 76 230 zł, ale zwiększenia netto - 70 230 zł.
Różnica zostanie zbilansowana nadwyżką z roku ubiegłego, w sumie 68 230 złotych.

W krótkiej dyskusji udział wzięli:

1/ p. Jacek Tarnowski - radny, wyraził nadzieje, że środki przewidziane w dziale 750 -
Administracja, na przykład na zakup zegara na budynek Urzędu, są oparte na
rzetelnym rozeznaniu, ponieważ 20 000 zł jest dość dużą sumą, a może wystarczyłaby
naprawa istniejącego zegara.

Pan radny zapytał, czy są znane przynajmniej 2 - 3 oferty cenowe.

Pan Henryk Błąd - skarbnik Gminy odpowiedział, że 20 000 zł, to kwota szacunkowa,
zaś szczegóły zna p. Sekretarz.

Pan Mieczysław Machulak - sekretarz Gminy, poinformował że pierwszy zegar na
budynek Urzędu zakupiony był w 1988 roku. Przy pełnym żarzeniu pobierał tyle
prądu elektrycznego co duży silnik. Obecny zegar, czyli drugi, ma 10 lat. Jest on
kanadyjski na elektromagnesach, które zużywają się w ciągu roku, ze względu na
oddziaływanie wysokich i niskich temperatur oraz wiatru i opadów. Zegar jest
konserwowany dwa razy w roku.
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W ciągu minionych lat zmieniła się technika, a taniej i praktyczniej jest kupić nowy
zegar, zamiast remontować staiy. Prowadzone były wstępne rozmowy ze specjalistycz-
nymi firmami ze Szczecina i z Krakowa. Cena zależy od wielkość liter i jakość diod.
Gdyby montaż wykonała miejscowa firma byłoby dużo taniej, a poza tym byłaby
tańsza późniejsza konserwacja,

2/ p. Stanisław Wójcik - radny, zgłosił zastrzeżenie, by montażu nie powierzać firmie,
która wykonywała klimatyzację w Urzędzie.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 12 osób

przeciwko - -

wstrzymało się od głosu - 1 osoba

(Uchwała Nr XXXVIII/267/06)

Po podjęciu uchwały dyskusja była kontynuowana:
3/ p. Jacek Tarnowski - radny, zasugerował, aby w przyszłości do proponowanych

zmian w budżecie przygotowywać zestawienia, czyli plany potrzeb, dotyczące na przy-
kład sprzętu komputerowego.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że są różne firmy i różna
jakość sprzętu, a przetargi ogłaszane są dopiero wtedy, gdy Rada w budżecie
zabezpieczy niezbędne środki finansowe. Obecnie w Urzędzie niektóre komputeiy są
wyeksploatowane. Umchamiają się po godzinie od włączenia, a potem na przykład po
pół godzinie same się wyłączają.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy, dodał, że lista potrzeb dla
poszczególnych wydziałów jest przygotowana i dostępna dla osób zainteresowanych,

4/ p. Stanisław Śledź - radny, stwierdził, że z zaproponowanymi zmianami w budżecie,
można się zgadzać lub nie zgadzać, ale o szczegóły można się dopytać na zebraniach
komisji, jak to zostało zrobione na zebraniu Komisji Rewizyjnej, w sprawie projektów
czterech uchwał, dotyczących gospodarki gruntami. W ten sposób będzie mniej pytań
na sesji.
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2. Uchwala w sprawie przyjęcia „Programu pomocy de minimis udzielanej przedsiębior-
stwom na terenie Miasta i Gminy Połaniec, w zakresie tworzenia miejsc pracy" oraz
zwolnień od podatku od nieruchomości.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Henryk Błąd - skarbnik Gminy -

- Zgodnie z obowiązującą procedurą, projekt uchwały został przesłany do Urzędu
Ochrony Konkurencji i Konsumentów o wyrażenie opinii. Termin nadesłania opinii upły-
nął 19 grudnia 2005 roku, lecz opinia nadeszła dopiero po sesji, która odbyła się 29
grudnia 2005 roku. W tej sytuacji projekt uchwały trafił dopiero na obecną sesję. Są
w nim uwzględnione wszystkie zastrzeżenia zgłoszone przez ten Urząd. Uchwała, jeśli
zostanie podjęta, będzie obowiązywała tylko do 31 grudnia 2006 roku.

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Stanisław Wójcik - radny, wyraził nadzieje, że ulgę otrzymają tylko nowe podmioty
tworzące miejsca pracy, nie zaś te, które na tutejszym terenie istnieją od lat.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta Gminy odpowiedział, że nie należy
tak sprawy stawiać, ponieważ „stary podmiot" któiy np. zakupi nową linię technolo-
giczną, rozszerzy produkcję na nowych aktywach rzeczowych i zwiększy ilość zatrud-
nionych pracowników, także nabędzie uprawnienia.

Pan Stanisław Śledź - radny, dodał, że kwestię rozstrzyga dział IV p. 2 lit. a, b,

2/ p. Jacek Tarnowski - radny, zapytał skąd określenie w dziale V Programu - limitu
środków na 200 000 zł.

Pan Henryk Błąd - skarbnik Gminy odpowiedział, że jest to górna granica limitu,
przewidziana przepisami, poza którą nie można wyjść,

3/ p. Jacek Tarnowski - radny, zapytał, czy p. Burmistrz zna inne podmioty, którym przy-
sługiwałaby ulga, ponieważ słyszy się tylko o wzorcowni, czy hucie szkła.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że na razie uchwała jest nie
podjęta, zaś o ulgę nikt nie wystąpił,

4/ p. Ewa Wanatko - radna, poprosiła o zakończenie dyskusji, ponieważ temat był już
przedyskutowany na zebraniach komisji.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.
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Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 13 osób (jednomyślnie)

(Uchwała Nr XXXVlIl/268/06)

3. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/37/03 Rady Miejskiej w Połańcu, z dnia 20
marca 2003 roku w sprawie ustalenia diet dla przewodniczącego i wiceprzewodniczących
oraz członków Rady Miejskiej.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Edward Bobiński - przewodniczący Rady
Miejskiej -

- W przedłożonym p. radnym projekcie uchwały proponuje się zmienić kolejność zapi-
sów w § 1, zaś w akapicie dotyczącym braku możliwości zawiadomienia radnego o sesji
nadzwyczajnej, zwoływanej w trybie art. 20 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym,
dopisuje się zdanie „Dotyczy to także komisji zwoływanych w związku z tą sesją".

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Stanisław Wójcik - radny, powtórzył swoją wypowiedź z początku sesji, że nie
powinno się zmieniać uchwały w ten sposób, iż przyznaje się prawo do diety
radnym, którzy są nieobecni na sesji, czy zebraniu komisji ze względu na chorobę,
ponieważ Rada to nie zakład pracy, i poprosił o wykładnię p. sekretarza lub p. radcę
prawnego.

Pan Andrzej Kołodziński - radca prawny Urzędu odpowiedział, że ustawa daje dużą
swobodę w ustalaniu diet dla radnych, ponieważ istnieje zapis, że diety przy-
sługują na zasadach określonych przez radę,

2/ p. Ewa Wanatko - radna, odpowiedziała, że p. radny Stanisław Wójcik pobiera diety,
wbrew nazwie komitetu wyborczego pod szyldem którego występował w kampanii
wyborczej.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 10 osób

przeciwko - 1 osoba
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wstrzymało się od głosu - 2 osoby

(Uchwała Nr XXXVIII/269/06)

4. Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kate-
gorii zaszeregowania i wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych, dla
pracowników nie będących nauczycielami zatrudnionych w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Miasto i Gminę Połaniec oraz dla pracowników Zespołu Ekono-
miczno - Administracyjnego Oświaty i Wychowania.

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Jadwiga Krala - dyrektor Zespołu Ekonomiczno -
Administracyjnego Oświaty i Wychowania -

- Ustawa o pracownikach samorządowych została zmieniona 6 maja 2005 roku, i zgodnie
z nowymi uregulowaniami, pracownicy niepedagogiczni szkół, przedszkoli oraz
zespołów ekonomiczno - administracyjnych oświaty, stali się pracownikami samorządo-
wymi. Z Rozporządzenia Rady Ministrów z 2 sierpnia 2005 roku - które wydano na
podstawie zmienionej ustawy - wynika, że najniższe wynagrodzenie zasadnicze dla tej
grupy pracowników, w pierwszej kategorii zaszeregowania uchwala rada gminy. Rada
wyraża też zgodę na ustalenie wartości jednego punktu. Ponieważ istnieje obowiązek
określenia tych wielkości, proponuje się 520 zł jako najniższe wynagrodzenie zasadnicze
w pierwszej kategorii zaszeregowania i 4 zł - wartość jednego punktu.

Wielkości te nie powodują zwiększenia dotychczasowych wynagrodzeń w poszcze-
gólnych kategoriach, ale dają możliwość zwiększenia wynagrodzeń, gdy będą
ku temu możliwości finansowe.

Pan Stanisław Wójcik - radny, wyraził nadzieję, że w 2006 roku p. Dyrektor nie będzie
występowała do Rady Miejskiej o dodatkowe środki.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 13 osób (jednomyślnie)

(Uchwała Nr XXXVIII/270/06)

5. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta i Gminy Połaniec z organiza-
cjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku pub-
licznego w roku 2006.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Mieczysław Machulak - sekretarz Gminy -
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- Niektóre sfeiy działalności gminy są obowiązujące. Mogą być one realizowane przez
własne jednostki lub zlecając je do wykonania organizacjom pozarządowym. Na te zada-
nia zostały wydzielone środki w budżecie Miasta i Gminy w kwocie 527 221 zł.
Rada ma uchwalić program, a Urząd rozpisze konkursy na realizację zadań i dopiero po
ich rozstrzygnięciu można środki przekazać.
Przedłożony program, w § 6 i § 7 zawiera sferę zadań publicznych, które mogą być
realizowane w trybie art. 4 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 12 osób

przeciwko - -
wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/271/06)

6. Uchwała w sprawie określenia zasad przyznawania pomocy w formie dożywiania w ra-
mach zadań własnych gminy i wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie doży-
wiania".

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Anna Wolska - kierownik Ośrodka Pomocy
Społecznej -

- Ustawą z dnia 29 grudnia 2005 roku został ustanowiony program wieloletni „Pomoc
państwa w zakresie dożywiania". Stwarza on możliwość zapewnienia pomocy w zakresie
dożywiania nie tylko dzieciom, ale też dla osób dorosłych. Pomoc przyznawana jest
ludziom niezamożnym i uwarunkowana jest kryterium dochodowym: dla dzieci nie może
być to więcej niż 200 % kryterium dochodowego, zaś w odniesieniu do osób dorosłych
nie więcej niż 150 %. Program tyczy lat 2006 - 2009. W Gminie Połaniec na 2006 rok na
pomoc w zakresie dożywiania przeznaczone zostanie 224 000 zł, w tym 89 000 zł to
środki własne. Pomoc przyznawana jest w formie decyzji administracyjnej. Jest to
o 34 000 zł więcej niż w 2005 roku. Jeśli wszystkie środki nie zostaną wykorzystane,
będą przeznaczone na doposażenie stołówki, na przykład na zakup naczyń. W 2005 roku
z pomocy w formie dożywiania skorzystało ponad 850 osób.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.
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Komisja Oświaty wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 12 osób

przeciwko - -
wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/272/06)

7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Prob-
lemów Alkoholowych na 2006 rok.

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Anna Ziętarska - Winnicka - pełnomocnik ds.
przeciwdziałania alkoholizmowi i innym uzależnieniom -

- Istnieje obowiązek corocznego uchwalania Programu. Jest on realizowany ze środków
pochodzących z opłat za wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.
Są w nim zawarte zadania do realizacji, zasady umożliwiające realizację Programu oraz
zasady funkcjonowania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
W porównaniu z programem poprzednim, zmiana dotyczy § 9, gdzie członkom komisji
określono dietę za zebranie w wysokości 120 zł brutto, (poprzednio 100 zł) i 50 zł brutto
za udział w zespole kontrolującym.

Program dotyczący profilaktyki przeciwalkoholowej jest bardziej szczegółowy niż
w 2005 roku. Przewiduje się ponadto więcej godzin pracy instruktora terapii uzależnień
oraz zorganizowana zostanie grupa dla kobiet współ uzależnionych.

Problemowi przeciwdziałania alkoholizmowi będzie poświęcony kwartalnik, stanowiący
załącznik do Merkuriusza Połanieckiego. Będzie też utworzone dyskusyjne forum inter-
netowe. Limit punktów sprzedaży alkoholu w Gminie Połaniec wynosi 49, z tego 43 jest
wykorzystane.

W krótkiej dyskusji udział wzięli:

1/ p. Jacek Tarnowski - radny, zapytał jak problem alkoholizmu oceniany jest na przes-
trzeni lat.

Pani Anna Ziętarska - Winnicka - pełnomocnik ds. przeciwdziałania alkoholizmowi
i innym uzależnieniom odpowiedziała, że wykonana już została diagnoza problemu,
więc na następnej sesji przedstawione zostaną wyniki analizy,

2/ p. Stanisław Wójcik - radny, wyraził zdanie, że nauczyciele szkół podstawowych
i gimnazjum powinni współpracować z policją i umieć rozpoznawać u uczniów
objawy po spożyciu alkoholu.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.
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Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 11 osób

przeciwko - 1 osoba
wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/273/06)

8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na
rok 2006.

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Anna Ziętarska - Winnicka - pełnomocnik ds.
przeciwdziałania alkoholizmowi i innym uzależnieniom -

- Ze środków pochodzących z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych
finansuje się też zadania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii.

W niedługim czasie powstanie jeszcze Program Przeciwdziałaniu Przemocy Domowej.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 11 osób

przeciwko - 1 osoba
wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/274/06)

9. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Miasta i Gminy Połaniec,.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa
Gospodarki Komunalnej -

- Przygotowany Regulamin określa miedzy innymi szczegółowe zasady utrzymania
czystości i porządku, zasady zbierania odpadów komunalnych, sposób pozbywania się
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odpadów komunalnych i nieczystości stałych oraz obowiązki osób utrzymujących
zwierzęta domowe.

Sporządzone zostaną nowe umowy na usuwanie nieczystości stałych, zgodnie z nor-
mami zapisanymi w § 9 ust. 3 Regulaminu. Usuwanie nieczystości ciekłych uregulowane
jest w § 12 Regulaminu.

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Stanisław Zając - radny, przewodniczący Komisji Rolnictwa, poinformował, że
w związku z projektem tej uchwały, na zebraniu Komisji miała miejsce długa dyskusja,
zaś na pytania i wątpliwości odpowiadali przedstawiciele Przedsiębiorstwa Gospo-
darki Komunalnej. Poruszono na przykład kwestie selektywnej zbiórki odpadów (§ 4),
bo to daje możliwość uzyskania 15 % zniżki obowiązującej opłaty. Jednak nie ma
żadnych zapisów, czy mieszkańcy będą otrzymywali darmowe worki na odpady, jak to
jest obecnie.

Pan Antoni Świegoda - kierownik Zakładu Usług Komunalnych odpowiedział, że
w przedłożonym projekcie istnieje zapis, że właściciel nieruchomości ma wyposażyć
swoją nieruchomość w urządzenia służące do zbierania odpadów komunalnych, czyli
w pojemnik. W workach będą gromadzone oddzielnie papier, plastyk, szkło
i aluminium.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej uzupełnił,
że istnieje zasada, iż właściciel ma obowiązek zakupienia sobie worków na odpady,

2/ p. Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby jeszcze
w 2006 roku, worki do selektywnej zbiórki odpadów dostarczane były bezpłatnie dla
mieszkańców sołectw.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy wtrącił uwagę, że bezpłatne
worki z PGK, miały związek z promocją sortowania odpadów.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowie-
dział, że jeszcze w 2006 roku na tereny wiejskie worki będą wydawane bezpłatnie,

3/ p. Stanisław Zając - radny, nadmienił, że istnieją wątpliwości co do zaproponowanych
norm odpadów, w zależności od funkcji obiektów. Dotyczy to § 9 ust. 3, gdzie dla
domów mieszkalnych w sołectwach zaproponowano normę roczną na 1 mieszkańca
w wysokości l,lm3.

Pan radny stwierdził, że jest to zbyt dużo, ponieważ większość odpadów w sołectwach
zagospodarowuje się. Na przykład obierki i resztki jedzenia skarmia się zwierzętami,
odpady organiczne przeznacza się na kompost, a to co nadaje się do spalenia, jest
palone. W tej sytuacji norma dla wsi powinna być mniejsza o połowę, (0,7 - 0,8m3na
mieszkańca rocznie),
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4/ p. Stanisław Śledź - radny, wiceprzewodniczący Komisji Budżetu poinformował, że
na zebraniu tej Komisji również analizowano wielkość norm odpadów, w efekcie zgło-
szono wniosek, by pozostawić normę dla domów mieszkalnych w mieście (lit. a -
I,5m3/mieszkańca/rok), dla domów mieszkalnych w sołectwach (lit. b l , lm/
mieszkańca/rok, traktując że dotyczy to domów, gdzie właściciele nie prowadzą
gospodarstwa rolnego), zaś w podpunkcie „c" wprowadzić dodatkową kategorię
„domy mieszkalne związane z prowadzeniem gospodarstwa rolnego" i tam obowiązy-
wałaby norma 0,8 m3/mieszkańca/rok. Pozostała numeracja podpunktów uległaby
oczywistej korekcie.

Poza tym Komisja zaproponowała, aby w § 11 w p. 1 zamiast istniejącego określenia
„2 razy w miesiącu" wpisać „co drugi tydzień".

Pan Antoni Świegoda - kierownik Zakładu Usług Komunalnych odpowiedział, że
w § 1 lw p. 1 istnieje zapis „nie rzadziej niż", więc nie ma potrzeby wpisania „co drugi
tydzień".

Pan Mieczysław Machulak - sekretarz Gminy odpowiedział, że ma wątpliwości, czy
można w ten sposób zmienić zapisy, ponieważ projekt uchwały był opiniowany przez
Sanepid.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy, dodał, że zmiana jednego
zapisu, to już inna uchwała, niż ta która uzyskała pozytywną opinię Sanepidu.

Pan Andrzej Kołodziński - radca prawny Urzędu, zaproponował, aby podjąć uchwałę
w wersji zaproponowanej przez Komisję Budżetu i ponownie przedłożyć ją do zaopi-
niowania przez Sanepid. Jeśli zajdzie konieczność uchwałę można zmienić.

Pan Stanisław Zając - radny, wyraził zdanie, że każdy z dyskutantów ma rację, ale jest
to uchwała Rady Miejskiej, więc Rada Miejska musi mieć prawo ustalenia norm.

Pan Stanisław Śledź - radny, zapytał, czy pozostawienie normy l,lm3 na mieszkańca
wsi, nie spowoduje, że ludzie nie podpiszą umów, więc p. Burmistrz będzie musiał wy-
dać 70 % indywidualnych decyzji.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy zapytał, dlaczego przed wy-
słaniem projektu uchwały do Sanepidu, nie został on przeanalizowany przez komisje,
i na jakiej podstawie określono normy dla mieszkańców sołectw.

Pan Antoni Świegoda - kierownik Zakładu Usług Komunalnych odpowiedział, że
normy dla mieszkańców zostały określone niżej niż ilość kontenerów śmieci, wywożo-
nych w czasie, gdy kontenery w sołectwach były ustawiane. Obecnie określenie ilości
śmieci z sołectw jest praktycznie niemożliwe, bo śmieci z sołectwa oddaje np. 3
osoby, a nawet zdarza się, że nikt nie oddaje.

Pan Stanisław Zając - radny, wyraził nadzieję, że w przyszłości podobne projekty
uchwał trafią na zebrania komisji, zanim zostaną wysłane do zaopiniowania przez
zewnętrzne instytucje.
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Pan Stanisław Wójcik - radny, zgłosił propozycję, aby worki na odpady posortowane,
rozprowadzali sołtysi, bo odciążyłoby to mieszkańców wsi, od przyjazdów po worki
do PGK.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowie-
dział, że sprawa dostarczania worków na posortowane odpady jest rozwiązana.

Pan Mieczysław Machulak - sekretarz Gminy stwierdził, że jeśli treść uchwały będzie
inna, niż zaopiniowana pozytywnie przez Sanepid, Wojewoda może ją uchylić w trybie
nadzoru.

Pan Sekretarz dodał, że istnieje obowiązek parafowania przez niego i radcę prawnego
projektów uchwał, ale nie muszą uchwał parafować po podjęciu.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wnio-
sek Komisji Budżetu.

Głosowanie:
za wnioskiem Komisji Budżetu dot. - 8 osób
wprowadzenia normy śmieci dla domów

mieszkalnych związanych z prowadzeniem
gosp. rolnego - 0,8m3/mieszkańca/rok

przeciwko - 1 osoba
wstrzymało się od głosu - 3 osoby

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 9 osób
ze zmianą jw.

przeciwko - 2 osoby
wstrzymało się od głosu - 1 osoba

(Uchwała Nr XXXVIII/275/06)

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ście-
ków na terenie Miasta i Gminy Połaniec.

Wprowadzenia do tematu dokonał p. Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gos-
podarki Komunalnej w Połańcu -

- Ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków,
nakłada na rady obowiązek uchwalenie takiego regulaminu.
Przygotowany Regulamin - w rozdziale I określa poszczególne pojęcia, zaś kolejne
rozdziały to określenie między innymi poziomu świadczonych i obowiązujących usług,
sposobu zawierania umów, obowiązki i prawa przedsiębiorstwa, obowiązki i prawa
odbiorcy usług, sposób rozliczeń, warunki przyłączania do sieci, warunki dostarczania
wody na cele przeciwpożarowe itp.
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W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Stanisław Wójcik - radny, zapytał dlaczego Gmina płaci za wodę do podlewania
zieleni, jeśli i tak ponosi koszty pielęgnacji zieleni.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowie-
dział, że z ustawy wynika za jaką wodę gmina ma zapłacić,

2/ p. Zbigniew Rodenko - sołtys wsi Rudniki, wyraził zdziwienie, że przewidziano
różne kary w przypadku stwierdzenia np. nielegalnego poboru wody, czy
odprowadzenia ścieków, a nie przewidziano kar wobec PGK np. za niedostarczenie
wody lub dostarczenie wody zanieczyszczonej.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowie-
dział, że obowiązki PGK zawarte są w rozdziale IV od § 13 do § 17,

3/ p. Jacek Tarnowski - radny, zapytał, kto rozlicza ilość wody zużywanej na cele
przeciwpożarowe.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowie-
dział, że zwracał się do straży, aby tankowali samochody przy remizie, gdzie jest licz-
nik wody, ale zdarza się że trzeba pobrać wodę z hydrantu w sołectwie, bo w czasie
pożaru nikt nie jedzie po wodę do Połańca. Wtedy należy polegać na sumienności
strażaków.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy poinformował, że istnieje
możliwość wyposażenia wozów strażackich w podliczniki pobieranej wody,

4/ p. Stanisław Wójcik - radny, przypomniał, że od lat proponuje opomiarowanie
sołectw, bo tam ginie najwięcej wody, a pomimo to sprawa nie została załatwiona,
choć w budżecie Gminy były na to przewidziane dość duże środki.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa analizowała projekt uchwały, lecz nie wyraziła swojej opinii.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 11 osób

przeciwko - 1 osoba
wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/276/06)

11. Uchwała w sprawie zamiany gruntów stanowiących własność pp. Heleny i Tadeusza
Pławskich zam. Połaniec, na grunty stanowiące własność Gminy Połaniec.
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Wprowadzenia do tematu dokonała p. Teresa Parcheta - zastępca kierownika Wydziału
Inwestycji i Mienia Komunalnego -

- Nieruchomości, których tyczy projekt uchwały, to zgodnie z częścią I Miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego - IV etap osiedla Północ. Państwo Helena
i Tadeusz Pławscy posiadają swoją działkę budowlaną przy ul. Staszowskiej, która ma
tylko 15 m. szerokości. W sąsiedztwie jest działka gminna, również zbyt wąska, by
stanowiła wymiarową działkę budowlaną. Chodzi więc o zamianę działek według
ustaleń Planu, czyli taką, by można było utworzyć dwie działki nadające się pod
zabudowę. Jedna z nich - położona od strony ul. Staszowskiej - byłaby własnością
p. Pławskich, druga zaś - położona w głębi osiedla - byłaby własnością Gminy
Połaniec. Do działki, która należeć będzie do Gminy, przewidziana jest ulica (KDD-7),
która zostanie wytyczona, prawie prostopadle do ul. Sportowej. Rozliczenie nastąpi
według opinii szacunkowej rzeczoznawcy majątkowego.

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Stanisław Wójcik - radny, wyraził zdanie, że działka, którą w wyniku zamiany
otrzymają p. Pławscy będzie pięciokrotnie wartościowsza, niż ta która będzie
własnością Gminy i zaproponował, aby Gmina stała się właścicielem przyszłej działki
przy ul. Staszowskiej, a p. Pławscy - tej, w głębi osiedla.

Pani Teresa Parcheta - zastępca kierownika Wydziału Inwestycji i Mienia Komunal-
nego odpowiedziała, że wartość działek zostanie rozliczona przez rzeczoznawcę ma-
jątkowego, zaś p. Pławski na swojej działce przy ul. Staszowskiej ma już postawione
budynki gospodarcze,

2/ p. Stanisław Zając - radny, zgłosił wniosek postawiony na Komisji Rolnictwa, żeby
projekty uchwał dotyczące zamiany i sprzedaży nieruchomości odłożyć na następną
sesję, aby radni mogli w terenie zapoznać się z położeniem działek.

Przyznał jednak, że w sytuacjach, gdzie istnieje możliwość szybkiego załatwienia
sprawy, należy to wykonać bez ociągania się, aby inwestorzy mogli rozpocząć
przygotowania do budowy,

3/ p. Andrzej Wawrzyniec - radny, stwierdził że istotnie należy porządkować wszelkie
sprawy własnościowe, bo można rozwiązać wiele problemów,

4/ p. Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej, zauważył, że obowiązkiem
radnych jest dbanie o mienie publiczne, ale też o interesy mieszkańców,

5/ p. Stanisław Wójcik - radny, stwierdził, że działki powinny być wycenione jeszcze
przed sesją.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że gdyby Gmina zlecała
wycenę, musiałaby za nią zapłacić, zaś po podjęciu uchwał, zapłacą ci, którzy są zain-
teresowani danymi terenami.
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Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa zaproponowała odłożenie sprawy na następną sesję.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 10 osób

przeciwko - 1 osoba
wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/277/06)

12. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej przy ul. Sportowej w Połańcu
w trybie bezprzetargowym na rzecz p. Kacpra Antoniego Smolenia zamieszkałego
w Połańcu, z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości
przyległej.

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Teresa Parcheta - zastępca kierownika Wydziału
Inwestycji i Mienia Komunalnego -

- Projekt uchwały także tyczy części I Miejscowego planu zagospodarowania przes-
trzennego - IV etap osiedla Północ. Plan określa warunki zabudowy, nie w granicach
istniejących działek poszczególnych właścicieli, lecz w poprzek. Pan Antoni Smoleń
jest właścicielem jednej, i współwłaścicielem sąsiedniej działki, pomimo to nie ma
możliwości wybudowania domu, bo od strony ul. Sportowej nie miałby dojazdu do
swojej scalonej działki budowlanej. Stąd jego wniosek o wydzielenie z działki
gminnej nr 4635, areału 97m2, na poprawę warunków zagospodarowania jego
nieruchomości.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa zaproponowała odłożenie sprawy na następną sesję.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 11 osób

przeciwko - -
wstrzymało się od głosu - -



25

- Małżonkowie, pp. Maria i Zbigniew Grabowscy są właścicielami zabudowanej działki
nr 5261 przy ul. Zrębińskiej, jako następcy prawni pp.: Zdzisława i Pauliny Spychała,
którzy nieruchomość nabyli od Skarbu Państwa. Okazało się, że zamiast 12 arów,
użytkują 16 arów, czyli również teren, przez który dawniej przebiegała droga. Całość
znajduje się w ogrodzeniu p. Grabowskich.
Obecnie p. Grabowscy chcą uregulować stan prawny, dlatego zwrócili się do Gminy
o odsprzedanie im działki 5261/2 o powierzchni 449 m2 w trybie bezprzetargowym.
Działka jest zbyt wąska, by mogła stanowić oddzielną działkę budowlaną. Nie ma też
potrzeby przeznaczenia jej na drogę dojazdową, ponieważ drogi zostały wytyczone
gdzie indziej. Zainteresowanym przysługuje nawet roszczenie o zasiedzenie w złej wie-
rze, ponieważ dawno minęło 30 lat i mogą udowodnić, że działkę przez ten czas użytko-
wali najpierw p. Spychałowie, a teraz oni.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa zaproponowała odłożenie sprawy na następną sesję.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 11 osób

przeciwko - -

wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/280/06)

Ad. 5

Przedstawiono zaplanowane informacje.

1. Informacja na temat pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym.
Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady miejskiej poinformował, że w okresie mię-
dzysesyjnym:

- uczestniczył w wyjeździe delegacji Połańca na Litwę w okolice Solecznik i Wilna,
gdzie podpisany został aneks do umowy o współpracy na kolejne 4 lata oraz odbyła się
promocja książki p. Mieczysława Machulaka „W stronę Solecznik".
Przy tej okazji odbyły się spotkania z p. merem Solecznik, który przekazał serdeczne
pozdrowienia także dla p. Janusza Gila i p. radnych. Podziękowali przy okazji za
coroczne przyjmowanie dzieci polskich w Połańcu, podczas wakacji.

Pan Przewodniczący Rady dodał, że tamtejsze władze przekazały pamiątkowy obraz,
przedstawiający uliczkę prowadzącą do Ostrej Bramy.
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Obraz, p. Przewodniczący wręczył p. Burmistrzowi.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że ten obraz powinien być
powieszony w sali narad.

Kontynuując, p. Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że
być może w lipcu, czy w sierpniu zorganizowany zostanie kolejny wyjazd na Litwę,

- poza tym brał udział w obchodach 50. rocznicy Biblioteki w Ruszczy i przyjął 3 osoby
w sprawie pracy.

Pan Grzegorz Gorycki - radny, przypomniał, że parę miesięcy temu zgłaszał propozycję,
by radni przeznaczyli po jednej diecie na koszty uzyskania paszportów dla najbiedniej-
szych dzieci, by im umożliwić wyjazd na zagraniczne wakacje np. na Ukrainę.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej przyznał, że padła taka propo-
zycja i można ją rozważyć.

Pytań nie zgłoszono.

2. Informacja na temat pracy Burmistrza Miasta i Gminy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta
i Gminy w okresie międzysesyjnym.

Pan Jan Rrygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy poinformował, że wspólnie
z p. Burmistrzem uczestniczył w spotkaniu z nowym Wojewodą Świętokrzyskim -
p. Grzegorzem Banasiem, które odbyło się w Kielcach oraz w spotkaniu z przedstawi-
cielami rządu, zorganizowanym w Sandomierzu. Poza tym czynione są starania o roz-
poczęcie realizacji wielkiego projektu grupowego, czyli sanitacji gmin: Połaniec, Sta-
szów i Rytwiany, ponieważ jest to bardzo duża inwestycja, obwarowana wieloma warun-
kami, z których najpilniejszy, to powołanie podmiotu zarządzającego projektem.
Potrzebni są więc dobrze przygotowani ludzie oraz pomieszczenia. Biuro będzie mieściło
się w Staszowie. Rozliczenia będą się odbywać w euro, więc muszą być założone konta
w złotych i w euro. Gmina musi mieć zabezpieczone 20,5 % kosztów inwestycji, a poza
tym istnieje problem prefinansowania, bo środki z Unii będą przekazywane dopiero po
czterech miesiącach od daty złożenia faktur, zaś finansowanie inwestycji przez Gminę
musi być terminowe. Jest więc sprawa znalezienia banku, w którym zaciągnięta zostanie
pożyczka.

Pani Wiceminister Środowiska ma być obecna w Połańcu, przy podpisaniu umowy na
realizację sanitacji.

Czynione są też starania w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska o preferencyj-
ne pożyczki na budowę zakładu przetwarzania odpadów. W niedługim czasie na sesję
Rady Miejskiej trafi projekt uchwały o powołaniu spółki zajmującej się gospodarką
odpadami. Do spółki wchodzi 11 gmin.

Następnie p. Zastępca Burmistrza nadmienił, że budżet Gminy został uchwalony, więc
trwają przygotowania do realizacji pozostałych inwestycji.
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- Małżonkowie, pp. Maria i Zbigniew Grabowscy są właścicielami zabudowanej działki
nr 5261 przy ul. Zrębińskiej, jako następcy prawni pp.: Zdzisława i Pauliny Spychała,
którzy nieruchomość nabyli od Skarbu Państwa. Okazało się, że zamiast 12 arów,
użytkują 16 arów, czyli również teren, przez który dawniej przebiegała droga. Całość
znajduje się w ogrodzeniu p. Grabowskich.
Obecnie p. Grabowscy chcą uregulować stan prawny, dlatego zwrócili się do Gminy
o odsprzedanie im działki 5261/2 o powierzchni 449 m2 w trybie bezprzetargowym.
Działka jest zbyt wąska, by mogła stanowić oddzielną działkę budowlaną. Nie ma też
potrzeby przeznaczenia jej na drogę dojazdową, ponieważ drogi zostały wytyczone
gdzie indziej. Zainteresowanym przysługuje nawet roszczenie o zasiedzenie w złej wie-
rze, ponieważ dawno minęło 30 lat i mogą udowodnić, że działkę przez ten czas użytko-
wali najpierw p. Spychało wie, a teraz oni.

Komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały.

Komisja Rolnictwa zaproponowała odłożenie sprawy na następną sesję.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie:
za podjęciem uchwały - 11 osób

przeciwko - -

wstrzymało się od głosu - -

(Uchwała Nr XXXVIII/280/06)

Ad. 5

Przedstawiono zaplanowane informacje.

1. Informacja na temat pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym.
Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady miejskiej poinformował, że w okresie mię-
dzysesyjnym:

- uczestniczył w wyjeździe delegacji Połańca na Litwę w okolice Solecznik i Wilna,
gdzie podpisany został aneks do umowy o współpracy na kolejne 4 lata oraz odbyła się
promocja książki p. Mieczysława Machulaka „W stronę Solecznik".
Przy tej okazji odbyły się spotkania z p. merem Solecznik, który przekazał serdeczne
pozdrowienia także dla p. Janusza Gila i p. radnych. Podziękowali przy okazji za
coroczne przyjmowanie dzieci polskich w Połańcu, podczas wakacji.

Pan Przewodniczący Rady dodał, że tamtejsze władze przekazały pamiątkowy obraz,
przedstawiający uliczkę prowadzącą do Ostrej Bramy.
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I tak:

- został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Kielcach
o dofinansowanie budowy odgazowania i drenażu, wraz z wyłapaniem odcieków wysy-
piska śmieci w Luszycy - koszt całkowity 300 000 - 400 000 zł (możliwość pozyskania
225 000 zł),

- został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Kielcach
0 dofinansowanie budowy ks. i kd. przy ul. Żapniowskiej w Połańcu - możliwość
pozyskania 740 000 zł,

- na powyższe zadanie został również złożony wniosek do Starostwa Powiatowego
w Staszowie o dofinansowanie budowy ks. i kd. przy ul. Żapniowskiej w Połańcu -
możliwość pozyskania 200 000 zł,

- wybrano wykonawcę remontu dróg po zimie. Prace rozpoczną się zaraz po roztopach
śniegu,

- ogłoszono przetarg na budowę chodników z kostki brukowej, kolorowej w Połańcu przy
ul. Krakowskiej Dużej, łącznika Krakowskiej Dużej - Krakowskiej Małej oraz
Staszowskiej. Łączna powierzchnia ok. 4 55 Im2. Termin przetargu 2006.04.05,

- ogłoszono przetarg na remont chodników, parkingów i ciągów pieszych z kostki beto-
nowej, kolorowej w Połańcu przy ul. Kościuszki, Batalionów Chłopskich, Generała
Zajączka, Królowej Jadwigi. Łączna powierzchnia ok. 5 300m2. Termin przetargu
12 kwietnia 2006 roku,

- wspólnie ze Starostwem Powiatowym w Staszowie zostanie wykonany remont nawierz-
chni asfaltowej na drodze powiatowej Połaniec - Zrębin - Wolica, wraz z wykonaniem
chodnika przez Zrębin. Zadanie jest realizowane dzięki dotacji z Unii Europejskiej.
Udział własny 273 000 zł,

- trwają przygotowania do rozpoczęcia budowy boisk szkolnych przy ul. Żapniowskiej.
Gmina otrzymała wstępną promesę na dotację z UE w ramach programu ZPORR -
2 065 000 zł,

- w toku jest budowa „lokali socjalnych" w Połańcu. Całkowita wartość zamówienia
1 626 359 zł,

- są zabezpieczone środki na opłatę za przyłącze energii elektrycznej dla lokali
socjalnych,

- są zabezpieczone środki na opłatę za przyłącze gazu ziemnego dla lokali socjalnych,

- przystąpiono do opracowywania Miejscowych planów zagospodarowania przestrzenne-
go dla zachodniej części Połańca,

- wybrano w drodze przetargu wykonawcę na opracowanie ewidencji dróg gminnych,
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- w toku jest opracowywanie PB łącznika ul. Sportowej i Reymonta w Połańcu.

- w toku jest opracowywanie PB ul. Lipowej w Połańcu,

- w toku jest opracowywanie dokumentacji geologicznej pod potrzeby poszukiwania wo-
dy pitnej dla Miasta i Gminy Połaniec,

- w toku jest opracowywanie PB termomodernizacji budynków oświaty i kultury
w Połańcu (wraz z przebudową dachu). Istnieje możliwość skorzystania z dotacji
w ramach Funduszu Norweskiego,

- po raz trzeci ogłoszono przetarg na opracowanie PB odprowadzania biogazu, systemu
drenażu, ujmowania i odprowadzenia odcieków, ogrodzenia i remontu wałów.
Ze względu na złożoność zagadnienia brak jest zainteresowania projektantów. Termin
przetargu 28 luty 2006 r.

Inwestycje ogółem - 8 592 552 zł. W tym w sołectwach - 2 180 714 zł.

Środki zewnętrzne ogółem - 5 246 428 zł.

W dyskusji udział wzięli:

1/ p. Stanisław Wójcik - radny, poprosił żeby naprawy pozimowe dróg gminnych wyko-
nane były bardziej fachowo, niż miało to miejsce na drodze krajowej.

Pan radny dodał, że sam przypilnuje jakości robót.

Pan Mirosław Szczukiewicz - kierownik Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego
odpowiedział, że dołoży starań, aby nadzór nad pracami był właściwy, a następnie
stwierdził, że porównując jakość robót wykonanych na tutejszym terenie, z zadaniami
realizowanymi gdzie indziej, okazuje się, że jest tu znacznie lepiej, niż w innych
gminach.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy nadmienił, że Połaniec jest
jedną z nielicznych gmin, gdzie od 2003 roku drogi budowane są na podbudowie dolo-
mitowej, nie zaś na piaskowcu. Jest to trwalsze i lepsze,

2/ p. Jacek Tarnowski - radny, wyraził domniemanie, iż przy rozliczeniach budowy
sanitacji sołectw, kurs euro nie będzie miał znaczenia.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że przy
rozliczeniach w euro, musi być uwzględniony kurs tej waluty,

3/ p. Jacek Tarnowski - radny, zapytał co oznacza informacja, że „w toku jest opracowa-
nie PB ul. Lipowej w Połańcu".
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Pan Mirosław Szczukiewicz - kierownik Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego
odpowiedział, że zaprasza p. radnego do swojego pokoju, gdzie na mapie wskaże prze-
bieg tej ulicy i udzieli niezbędnych wyjaśnień.

3. Informacja na temat pracy Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.

- Pani Edyta Szymańska - przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych
poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się jedno zebranie Komisji, na któ-
rym zaopiniowano projekty niektóiych uchwał, przygotowanych na sesję w dniu 14
lutego br. oraz przygotowano plan pracy na 2006 rok.

Pani Edyta Szymańska dodała, że uczestniczyła w jubileuszu 50. lecia Biblioteki
w Ruszczy, zaś na dzień 31 stycznia 2006 roku na zakup karetki reanimacyjnej z wyposa-
żeniem zebrano 20 974,60 zł.

Pytań nie zgłoszono.

- Pan Stanisław Zając - przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska poin-
formował, że w okresie międzysesyjnym odbyło się jedno zebranie Komisji, na którym
zaopiniowano projekty niektórych uchwał, przygotowanych na sesję w dniu 14 lutego br.
oraz przygotowano plan pracy na 2006 rok.

Pytań nie zgłoszono.

- Pan Jan Gawroński - przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformo-
wał, że w okresie międzysesyjnym odbyło się jedno zebranie Komisji, na którym
zaopiniowano projekty niektórych uchwał, przygotowanych na sesję w dniu 14 lutego br.
oraz przygotowano plan pracy Komisji na 2006 rok.

Pytań nie zgłoszono.

- Pani Ewa Wanatko - członkini Komisji Budżetu poinformowała, że w okresie między-
sesyjnym odbyło się jedno zebranie Komisji, na którym zaopiniowano projekty wszyst-
kich uchwał przygotowanych na sesję w dniu 14 lutego br oraz zaakceptowano plan
pracy Komisji na 2006 rok, przygotowany przez przewodniczącą - p. Marię Pawlik.

Poza tym zgłoszono wniosek o zakupienie sprawdzonego programu Biuletynu Informacji
Publicznej, aby był dobry dostęp do publikowanych materiałów, szczególnie tych, które
dotyczą Rady Miejskiej.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej przyznał, że faktycznie trudno
uzyskać dane z tutejszego BIP-u.

Pytań nie zgłoszono.

- Pan Stanisław Maćkowski - wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował,
że w okresie międzysesyjnym odbyło się jedno zebranie Komisji, na którym zaopinio-
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wano projekty niektórych uchwał, przygotowanych na sesję w dniu 14 lutego br. oraz
przygotowano plan pracy Komisji na 2006 rok.

Poza tym poruszono kilka tematów w sprawach różnych.

Pytań nie zgłoszono.

Rada Miejska przyjęła plany pracy poszczególnych Komisji na 2006 rok.

Głosowanie:
za przyjęciem planów pracy - 11 osób

przeciwko - -
wstrzymało się od głosu - -

Późniejsza dyskusja miała związek z wnioskiem jaki zgłosiła Komisja Budżetu, o zaku-
pienie dobrego programu BIP:

1/ p. Mieczysław Machulak - sekretarz Gminy stwierdził, że w obecnych czasach Inter-
net to ważne i przydatne urządzenie, ale zdarzają się problemy z dostępem, na przykład
wskutek obciążenia sieci. W ciągu dnia transmisja jest bardzo utrudniona, lecz strona
BIP Połańca jest zgodna z ustawą o dostępie do informacji publicznej oraz
wymaganiami Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji.

Pan Sekretarz dodał, że BIP Połańca zawiera bardzo dużo informacji, chociaż wizual-
nie jest mało atrakcyjny. Istnieje umowa ze Stowarzyszeniem „Miasta w Internecie"
z Tarnowa. Niedawno stowarzyszenie przeniosło się do Warszawy, więc informatyk
Urzędu czyni starania o przeniesienie serwera do Połańca. Od półtora roku Gmina nie
płaci za świadczone usługi,

2/ p. Edyta Szymańska - radna, poinformowała, że od wielu tygodni próbuje znaleźć
potrzebne informacje w BIP, ale się to nie udaje, nawet wieczorem. Jeśli już uda się
otworzyć plik uchwał, okazuje się że wyświetliła się zupełnie inna uchwała niż ta
którą się potrzebuje,

3/ p. Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że bez trudu udaje
się znaleźć potrzebne materiały na stronach Kielc czy Warszawy, natomiast prawie
niemożliwe jest wyszukanie konkretnej uchwały w BIP Połaniec.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy podsumował dyskusję
stwierdzeniem, że w budżecie należy znaleźć pieniądze na dobry program BIP, aby
osoba o średnich umiejętnościach obsługi komputera, mogła znaleźć to czego szuka.
Jest to tym bardziej uzasadnione, że coraz więcej materiałów musi być publikowane,
łącznie z kwartalnymi sprawozdaniami z wykonania budżetu.

Ad. 6

W okresie międzysesyjnym interpelację pisemną złożył radny p. Stanisław Wójcik.
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Interpelacja tyczyła:

- przyspieszenia prac związanych z wykonaniem odwiertów pod budowę studni głębino-
wych,

- uruchomienia całodobowej opieki medycznej,

- remontu chodników i wymiany oświetlenia wokół pomnika Tadeusza Kościuszki,

- utwardzenia kamieniem terenu po budynku Urzędu przy ul. Wyszyńskiego i przystosowa-
nia go na parking,

- utwardzenia kamieniem terenu przyległego do cmentarza przy ul. Osieckiej i przystosowa-
nia go na parking,

- zaproponowania miejscowym właścicielom firm budowlanych, aby utworzyli konsorcjum
do budowy kanalizacji na terenach wiejskich,

- zlecenia oznakowania koszy na śmieci, które są własnością PGK oraz usunięcia obumar-
łych sosen przy deptakach w sąsiedztwie ul. Energetyków,

- przyspieszenia wykupu gruntów pod przedłużenie ul. Lipowej,

- zwiększenia o 1 punkt oświetlenia skrzyżowania ulic Kościuszki i Czarnieckiego,

- zlecenia pracownikom Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego, rzetelnego nadzoru
nad robotami wykonywanymi na tutejszym terenie oraz przy odbiorach.

Odpowiedź na interpelację została p. radnemu dostarczona przed sesją.

Pan Stanisław Wójcik - radny, poinformował, że udzielona mu odpowiedź w odniesieniu do
punktów 2 i 7 jest wymijająca, i przypomniał swój postulat, że wystarczyłoby 4,5 etatu
pielęgniarskiego, by znacznie polepszyć opiekę medyczną mieszkańców.

Zaznaczył też, że oburza go sytuacja, gdy na pogotowie zgłasza się ktoś z bardzo chorą
osobą, a lekarz dyżurny odsyła ich do Staszowa.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy uściślił, że dodatkowa opieka lekarsko -
pielęgniarska, to koszt przynajmniej 470 000 zł rocznie, a jeśli Rada Miejska podejmie
uchwałę o przeznaczeniu środków na opiekę medyczną, w czasie gdy przychodnia jest
nieczynna, będzie to niezgodne z prawem.

Pan Burmistrz dodał, że oddzielnym tematem jest odmowa udzielenia pomocy choremu
człowiekowi, wiec jeśli lekarz pogotowia zawinił, powinien za to odpowiedzieć.

Pani Jadwiga Regulska - Domagała - dyrektor Przychodni Zdrowia także odniosła się do
poruszonego tematu, stwierdzając że proponowane przez p. Stanisława Wójcika,
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zapewnienia środków na 4,5 etatu pielęgniarskiego, niczego nie rozwiąże, ponieważ bez
lekarza, pielęgniarka nie może samodzielnie przyjmować chorych.

Pani Dyrektor nadmieniła, że wprawdzie p. Burmistrz decyduje o służbie zdrowia na swoim
terenie, ale istniejąca Przychodnia w pełni wykonuje zadania, które do niej należą, zaś
podstacja pogotowia ratunkowego w Połańcu przy ul. Madalińskiego podlega dyrektorowi
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Staszowie.

Pani Dyrektor poinformowała też, że lekarz pogotowia nie ma prawa odmówić pomocy
pacjentowi z zagrożeniem zdrowia lub życia. Jeśli pomoc nie została udzielona, należy
skierować skargę do dyrektora ZZOZ.

Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że p. radny pisze
i rozpowszechnia otwarte listy, które nie odzwierciedlają całości zagadnienia,
a przykładem jest wnioskowanie o 4,5 etatu pielęgniarskiego, co w rzeczywistości w ogóle
nie rozwiązuje problemu całodobowej opieki lekarskiej dla tutejszych mieszkańców.

Pan Stanisław Wójcik - radny, odpowiedział, że chodzi nie tylko o całodobową opiekę
lekarską, ale także o to, by w Merkuriuszu Połanieckim zamieszczać wypowiedzi radnych
z sesji.

Pan Grzegorz Gorycki - radny, odpowiedział, że jest rzeczą niemożliwą, by w Merkuriuszu
Połanieckim zamieszczać pełne teksty wypowiedzi radnych, bo byłoby to zbyt obszerne.
Jeśli jednak w danej sprawie zabiera głos 7. czy 10. radnych, powinno być napisane, którzy
radni uczestniczyli w sesji, i na jaki temat zabrali głos.

Ad. 7

1. Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że:

- 30 kwietnia 2006 roku upływa termin złożenia oświadczeń majątkowych za 2005 rok,

- zbliżają się wybory do rad gmin, więc należy rozważyć kwestie zmiany granic okręgów
wyborczych w wyborach do Rady Miejskiej. Być może będzie to powrót do okręgów
sprzed 2002 roku.

Pan Stanisław Wójcik - radny, wtrącił uwagę, że mieszkańcy Zdzieci Starych, chcą
należeć do obwodu głosowania w Ruszczy, nie zaś do Zrębina.

2. Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej nadmienił, że po raz kolejny
powróciła sprawa redagowania Merkuriusza Połanieckiego i kolejnych zarzutów pod
adresem Burmistrza i Przewodniczącego Rady, że publikowane materiały są
recenzowane.

Pan Przewodniczący Rady zapewnił, że nie recenzuje wypowiedzi zamieszczanych
w Merkuriuszu, ale może konieczny jest pewien schemat w zamieszczaniu informacji
z sesji, na przykład że głos zabrali pp.: x, x, x, x, x, w sprawach y, y, y, y, y, y.
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3. Pan Stanisław Zając - radny, poprosił, żeby zorganizować zebranie w sprawie utrzyma-
nia wałów i zaprosić na nie p. radnych.

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że zebranie
w sprawie utrzymania wałów odbędzie się 1 marca o godz. 1100, a p. radni otrzymają
zawiadomienia.

4. Pan Stanisław Zając - radny, zapytał, czy w sołectwach będą zorganizowane zebrania dla
omówienia zagadnień inwestycyjnych, i kiedy zostanie uregulowana kwestia zamiany
działki w Tursku Małym.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że zebrania wiejskie będą
organizowane, po zakończeniu zebrań strażackich, które powinny zakończyć się do końca
marca.

W sprawie zamiany działek, p. Burmistrz poinformował, że z rozmów przeprowadzonych
z przedstawicielami Administracji Lasów Państwowych wynika, iż jest to wyłącznie
w kompetencjach nadleśniczego.

5. Pan Jacek Tarnowski - radny, zapytał na jakim etapie przygotowań jest sprawa likwidacji
osuwiska w Winnicy, bo to powinno być połączone z regulacją rzeki Czarnej.

Zapytał też o obowiązujący tonaż na drodze w Winnicy, z której korzysta p. Marczewski
wożący żwir z Wisły.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że przed podjęciem decyzji
dotyczących osuwiska, muszą być wykonane specjalistyczne badania geologiczne.
W lutym lub marcu bieżącego roku, powinny być przekazane środki od dyrektora Jana
Wintera na opracowanie dokumentacji. Z wstępnych szacunków wynika, że koszt
zabezpieczenia skarpy wynosi 3,5 - 4 milionów złotych, czyli bardzo dużo, bo
osunięciem zagrożone są 2 domy. Dużo tańsze byłoby przesiedlenie tych rodzin.

Pan Burmistrz poinformował też, że odbyło się spotkanie z władzami Starostwa, na
którym zdecydowano, że obowiązujący tonaż na drodze w Winnicy - przez wieś -
wynosi 12 ton, podczas gdy p. Marczewski wnioskował o 15 ton.

Pan Jacek Tarnowski - radny, stwierdził, że istniało zapewnienie, iż problem osuwiska
skarpy w Winnicy zostanie rozwiązany podczas regulacji rzeki Czarnej.

Pan Mirosław Szczukiewicz - kierownik Wydziału Inwestycji i Mienia Komunalnego
odpowiedział, że podczas pertraktacji ze Starostwem, władze Połańca dążyły do tego, aby
w koncepcji umieścić sprawę uregulowania zakola. Niestety, powiat stoi na stanowisku,
że to nie ich sprawa, zaś przebiegająca przez wieś droga powiatowa nie jest zagrożona.

6. Pan Edward Bobiński - przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o podjęcie interwencji,
ponieważ mieszkańcy budynków sąsiadujących ze sklepem „Za Grosik" skarżą się, że
w tym obiekcie spalane są plastyki, gumy i inne opakowania, a dym i sadza utrudniają im
życie.
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Pan Przewodniczący przyznał, że wie o zgodzie na spalanie węgla, więc nie powinno się
tolerować spalania odpadów wytwarzających trujące substancje.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że w tej sprawie wysłane
zostało kilka pism do podmiotów zajmujących się ochroną środowiska, łącznie z Woje-
wódzką Stacją Sanitarno - Epidemiologiczną i Ministerstwem Środowiska, ale odpo-
wiedzi sanie satysfakcjonujące.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że może należy złożyć doniesienie o łamaniu
prawa. '

Pan Jan Krygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy dodał, że zna kogoś, kto spala
różne śmieci, więc po interwencjach sąsiadów próbował sprawę rozeznać. Okazało się,
że dla źródła ciepła do 50 KW, nie jest potrzebna zgoda instytucji ochrony środowiska.

7. Pan Stanisław Wójcik - radny, przypomniał swój postulat, zgłoszony w punkcie 3 sesji,
by p. Burmistrz podjął starania w Komendzie Powiatowej Policji, o nie dokonywanie
zbyt częstych zmian na stanowisku tutejszego Komendanta Komisariatu Policji.
Stwierdził, że zmiany dokonywane wtedy, gdy Komendant dobrze rozezna, teren
i mógłby coś zmienić na lepsze, są niezrozumiałe, a nawet wydaje się że komuś zależy,
by lepiej nie było.

8. Pan Stanisław Wójcik - radny, zwrócił uwagę że Gmina zleciła odśnieżanie Przedsię-
biorstwu Gospodarki Komunalnej, ale tylko ulice są odśnieżane, zaś o chodnikach się
zapomina. W efekcie, gdyby na chodniku zdarzył się wypadek, Gmina poniosłaby
konsekwencje.

Pan Tadeusz Łukaszek - prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej zapytał
p. radnego, czy to jest przypomnienie o obowiązku odśnieżania chodników.

9. Pan Andrzej Wawrzyniec - radny, podziękował p. Burmistrzowi i p. prezesowi PGK, za
utworzenie lodowiska na osiedlu Północ.

10. Pan Andrzej Wawrzyniec - radny, zapytał, czy dla bezpieczeństwa pieszych możliwe
jest zamontowanie barierek lub niskiego ekranu wzdłuż chodników na moście, drogi
krajowej, ponieważ o takie rozwiązanie wnioskują mieszkańcy.

Pan Stanisław Wójcik - radny, odpowiedział, że jego zdaniem chodnik powinien
znajdować się całkowicie poza jezdnią jak, ma to miejsce w Staszowie na ul.
Krakowskiej.

11. Pan Andrzej Wawrzyniec - radny, poprosił aby na potrzeby świetlicy na osiedlu Pomoc
przeznaczyć 4 000 zł, które wpływają do budżetu Gminy za pomieszczenia sklepowe
użytkowane przez p. Romana Nowaka.

12. Pan Andrzej Wawrzyniec - radny, zapytał, kiedy p. Tadeusz Wrześniak przystąpi do
budowy wzorcowni w Połańcu.
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Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy odpowiedział, że rozmowy z p. Tadeuszem
Wrześniakiem są prowadzone, a p. Wrześniak zapewnia, że po powrocie z Hamburga -
gdy będzie ciepło - rozpocznie budowę. Nie będzie to jednak huta, ponieważ do pracy
w hucie potrzeba 200 osób, a chętnych jest najwyżej 20 osób.

13. Pan Jacek Tarnowski - radny, zapytał, czy planuje się bezpieczne przejście przez drogę
krajową, w związku z zamierzoną budową placu targowego przy drodze krajowej.

Pan Jan Kiygowski - zastępca burmistrza Miasta i Gminy odpowiedział, że istniejący
projekt nie obejmuje sprawy przejścia dla pieszych przez drogę krajową. Rozważana
jest jednak budowa kładki, albo wprowadzenie świateł.

Pan Janusz Gil - burmistrz Miasta i Gminy dodał, że w związku z budową nowego
placu targowego, od strony histoiycznego Połańca, po jednej stronie drogi krajowej
musi być wybudowany szeroki chodnik.

Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad, p. Edward Bobiński - przewodniczący
Rady Miejskiej, podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady.

Na tym protokół zakończono.
Prot: G. Hycnar


